



DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

communiqué

No: 37
No.:

DIFFUSION: FOR IMMEDIATE RELEASE
RELEASE: POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

MAY 22, 1980
LE 22 MAI 1980

PASSPORT FEE INCREASE

The Department of External Affairs announced today an increase in the fee for a Canadian passport to \$20.00 to become effective June 9, 1980.

The Passport Office is a financially self-sustaining operation dependent on fee revenue to maintain the service of issuing passports to the travelling public. The fee was last increased in April 1976. In the intervening four-year period, the cost of producing a passport in terms of material and labour has risen substantially as have many other commodities and services. During the same period, when the demand for passports increased, the quality and responsiveness of the passport service improved primarily due to the establishment of additional Regional Passport Offices across the country where applicants are offered personalized service.

* * *

AUGMENTATION DES DROITS DE PASSEPORT

Le ministère des Affaires extérieures a annoncé aujourd'hui que les droits d'obtention d'un passeport canadien passeront à \$20.00 à compter du 9 juin 1980.

Le Bureau des passeports est un service financièrement autonome qui dépend de ces droits pour assurer la délivrance de passeports au public. La dernière augmentation des droits remonte à avril 1976. Au cours des quatre dernières années, le coût de la production d'un passeport (matériel et main-d'oeuvre) a augmenté de façon marquée, comme d'ailleurs celui d'un grand nombre d'autres produits et services. Pendant cette même période, pour répondre à la demande croissante de passeports, un certain nombre de bureaux régionaux ont été établis à travers le pays, ce qui a permis d'offrir des services directs aux requérants et d'améliorer la qualité du service.